



Kingdom of Saudi Arabia
Ministry of Interior
General Security

المملكة العربية السعودية
وزارة الداخلية
الأمن العام

Arm-Carrying Controls for Saudi Guards
of Banks and
Money-Exchange Firms

ضوابط حمل السلاح للسعوديين
العاملين بالحراسة الخاصة
في حراسة البنوك والمصارف

1. With regard to banks and money-exchange firms, each guard location is allowed one pistol to be carried only by Saudis and alternated from one guard to the other as per a special record book.
2. The Police Department in each region shall conduct periodic surprise inspections to make sure of the arms and ammunitions disbursed to the location by the bank head office management and match the number and kind.
3. Saudi private guards shall be trained on how to use the arms at General Security training centers under the supervision of General Security. Arms and ammunitions shall be provided by beneficiary.
4. No guard shall be allowed to carry his pistol while moving inside or outside the city. The pistol shall be carried covertly by the guard at the location only and handed over to the next guard as per a special record book.
5. It is preferable to equip the private Saudi guard only with electric sticks against an undertaking from him that he will only use it at the utmost need and shall not carry it outside the location at any time.
6. The pistol shall be Smith and Wasson with 20 bullets for each pistol. Each bank and money exchange firm is entitled to one pistol and one electric stick against an application to General Security (the police station in the region of the bank or money exchange firm) listing the following:
 - a) Number of locations that need to be equipped with one pistol and one electric stick.
 - b) The application will be referred to the Ministry for approval and notification of the Customs Department to clear the requested number.
 - c) The source of the arms.
 - d) The name of the person who is going to receive the arms from Customs upon clearing, provided he is a Saudi, and the place where the arms will be stored before distribution to all banks and money exchange locations.

- ١ - بالنسبة للبنوك والمصارف كل موقع حراسة يسمح بحمل مسدس واحد فقط ويكون ذلك للسعوديين فقط حيث يسلم بالتناوب ويوضع دفتر استلام وتسليم لذلك المسدس .
- ٢ - تتولى إدارة الشرطة في كل منطقة بالتفتيش الدوري والمفاجيء للتأكد من وجود السلاح والذخيرة التي صرفت للموقع من قبل إدارة البنك الرئيسية ويطبق الرقم والنوع .
- ٣ - يدرّب الحراس الخاصين السعوديين على استخدام السلاح على أن تكون الذخيرة والسلاح مجهزين من قبل الجهة المستفيدة وبمراكز تدريب الأمن العام وتحت إشراف الأمن العام .
- ٤ - عدم السماح لأي حارس بالتنقل بالسلاح سواء داخل المدن أو خارجها ويحمل السلاح بدون إشهار من قبل الحارس الخاص في الموقع فقط ويسلم للحارس الذي يليه بموجب دفتر استلام وتسليم .
- ٥ - يفضل تجهيز الحراس الخاصين بإعطائهم عصي كهربائية يؤخذ عليهم تعهد بعدم استعمالها إلا وقت الحاجة الماسة وتكون للسعوديين فقط وعدم نقلها من الموقع نهائياً .
- ٦ - يكون تأمين السلاح مسدس عيار ٣٨ سميت آند وسون مع عشرين طلقة فقط لكل مسدس وعليه تنظيف على حساب الجهة المستفيدة سواء السلاح والعصي الكهربائية بواقع مسدس واحد لكل بنك أو مصرف أو مصرف على أن يقدم طلباً للأمن العام (الشرطة التابع لها المصرف أو البنك) ويوضح الآتي :-
 - أ - عدد المواقع المراد تأمين السلاح بواقع مسدس واحد لكل موقع مع عصي كهربائية واحدة لكل موقع .
 - ب - يعرض عن ذلك لمقام الوزارة لأخذ الموافقة وإبلاغ مصلحة الجمارك بفسح العدد المطلوب .
 - ج - تحديد الجهة التي سيرد منها السلاح .
 - د - اسم المندوب الذي سيستلم السلاح من مصلحة الجمارك حين الفسح على أن يكون سعودي الجنسية والمكان الذي سيحفظ فيه السلاح إلى أن يتم توزيعه على كافة المواقع التابعة للبنك أو المصرف التابع له .



7. With regard to specially equipped vehicles that carry cash from one bank to the other or to head office, the Saudi guard shall be given one pistol with bullets. He shall sit next to the driver, with another guard behind the driver. Upon arriving at destination, the guard sitting next to the driver shall step out and make sure the place is free of any suspicious person. He will then order the driver to open the back door and the second guard will step out. The transfer operation will then take place under the supervision of one guard who will accompany the person who is carrying the money and the second guard shall stay next to the car.

8. Any one who violates these orders and instructions will have his permit to own arms cancelled.

9. These controls shall be referred to the Ministry for approval.

The person who will carry arms to guard banks and money exchange firms must meet the following conditions:

- He should be a Saudi citizen.
- He should be a bank guard.
- He should present a certificate of clear record from a competent authority.
- He should be well familiar with carrying and using arms.
- He should be 25 to 50 years old.
- It is preferable to choose persons who had served in the armed forces because of their training.
- He should be physically and mentally fit.

٧ - بالنسبة للسيارات التي تنقل الأموال من بنك لآخر أو للمقر الرئيسي يسلم للحارس السعودي مسدس واحد مع الذخيرة ويكون موقعه بجوار السائق وآخر بالخلف بالسيارات المجهزة والخاصة بنقل الأموال وعند الوصول إلى المكان المراد بنقل الأموال منه أو إليه ينزل الحارس الذي يجلس بجوار السائق ويتأكد من خلو المكان من أي مشتبه ويعطي الأمر للسائق بفتح الباب الخلفي وينزل الحارس الآخر ومن ثم تتم عملية نقل الأموال بإشراف حارس واحد يكون مصاحب لمن ينقل الأموال والحارس الآخر يبقى عند السيارة بسلاحه .

٨ - الرفع عن كل من يخالف هذه الأوامر والتعليمات لإلغاء التصريح باقتناء السلاح .

٩ - تعرض هذه الضوابط على مقام الوزارة لأخذ الموافقة عليها .

الشروط الواجب توفرها في الشخص الذي سيحمل السلاح لحراسة البنك أو المصرف :

- أ - أن يكون سعودي الجنسية .
- ب - أن يكون قائماً بحراسة البنك .
- ج - إحضار شهادة خلو سوابق من الجهة المختصة .
- د - يشترط إجادة حمل السلاح واستخدامه .
- هـ - أن يكون عمره يتراوح ٢٥ - ٥٠ سنة .
- و - يفضل إعطاء السلاح لمن خدم بالقوات المسلحة حيث أنه مدرب على استخدامه سابقاً على أن يعمل بالبنك في الحراسة الخاصة .
- ر - أن يكون لائقاً صحياً وبكامل قواه العقلية .